

中国机电产品进出口商会



CHINA CHAMBER OF COMMERCE FOR
IMPORT AND EXPORT OF
MACHINERY AND ELECTRONIC PRODUCTS





中国机电产品进出口商会（简称“机电商会”）成立于1988年7月，是由在中华人民共和国境内依法注册、从事机电产品生产和进出口贸易、海外成套工程项目承包及相关活动的各种经济类型组织自愿结成的行业性、全国性和非营利性的社会组织。

根据《中华人民共和国对外贸易法》第9章第56条规定，进出口商会的职责是提供与对外贸易有关的生产、营销、信息、培训等方面的服务，发挥协调和自律作用，依法提出有关对外贸易救济措施的申请，维护成员和行业的利益，向政府有关部门反映成员有关对外贸易的建议，开展对外贸易促进活动。

作为我国机电产品进出口行业唯一的全国性商会，机电商会现有会员企业近万家，囊括了机电产品生产和外贸领域龙头骨干企业和大批中小企业，具有较强的行业代表性。2012年6月，机电商会被民政部评为中国最高等级——5A级社会组织。

Founded in July of 1988, China Chamber of Commerce for Import and Export of Machinery and Electronic Products (hereinafter as CCCME), is a nationwide industrial and nonprofit organization, formed jointly and voluntarily by various economic organizations engaged in manufacturing, import and export, overseas turnkey project contracting and other related activities in machinery and electronic industry.

According to the provisions in Article 56, Chapter 9 of the Foreign Trade Law of the People's Republic of China, the mission of the Chamber is to provide its members with foreign trade related services in aspects of manufacturing, marketing, information and training, play a positive role in coordination and self-discipline, submit applications for relevant foreign trade remedies, safeguard the interests of its members and the industry, report to the relevant authorities the suggestions of its members with respect to foreign trade promotion, and actively promote foreign trade.

As the only nationwide chamber of commerce in machinery and electronic sector, CCCME has nearly 10,000 members, including both leading enterprises and small & medium-sized manufacturers and foreign trade companies, representing the industry as a whole. In June 2012, CCCME was granted as an AAAAA Grade NGO by the Ministry of Civil Affairs.

商会服务 CCCME Services

联结政府企业

Bridging Government and Businesses



加强行业服务

Improving Industry Services



维护公平贸易

Safeguarding Fair Trade



开展国际交流

Enhancing International Exchange



向政府反映行业诉求，提出政策建议，承接政府委托项目（如组织国家间贸促活动、开展进口专项促进和援外项目咨询等）。

Reflect appeals of its members to the authorities concerned and offer policy recommendations; undertake government-commissioned projects by organizing bilateral trade promotion events, carrying out the import promotion projects and providing consultations on foreign aid programs.

依法制定行业规范，组织签订自律公约，开展企业信用等级评估；定期发布行业分析报告，组织行业交流会议，推荐重点企业产品展示平台，提供相关技术服务。

Set industry standards in accordance with the laws; organize its members to sign self-discipline pacts; conduct enterprise credit rating assessment; regularly release industry reports; organize match meetings; help promote the showrooms of its key members; offer relevant technical services.

组织企业应对国外反倾销、反补贴和保障措施案件，为企业提供相关法律咨询和商债追收服务，规范行业经营秩序，维护企业合法权益。

Assist the enterprises in responding to foreign trade remedy cases such as anti-dumping, anti-subsidy and safeguard investigations; provide legal consulting and business debt collecting services; improve the operation order of industries and safeguard the lawful interests of member companies.

与全球百余家行业组织和各国驻华使馆建立合作关系和联系机制，提供供求信息，促进中外企业交流合作。

Establish contacts and foster cooperation with more than 100 industrial organizations around the world and foreign embassies to China; provide supply and demand information; facilitate communication and cooperation between Chinese and foreign enterprises.

助力双向投资

Boosting Two-way Investment



举办国（境）内外投资研讨会和项目对接会，开展投资咨询和风险评估等，为企业投资并购搭建渠道和平台。

Hold investment seminars and match meetings at home and abroad; offer investment consultations and risk assessment; open up channels of M&A for its members.

搭建展会平台

Building Exhibition Platform



每年组织参加90多个国际专业展并在10余个新兴市场国家主办机电专业展，承担广交会机电馆组馆工作，承办中国国际工业博览会等7个国内知名展会，与地方政府等机构合作举办中国义乌国际装备博览会等20余个境内专业展。

Organize its members to participate in more than 90 international professional exhibitions around the world and host machinery & electronic shows in over 10 emerging countries each year; undertake responsibility for organizing the Machinery and Electronics Hall of the Canton Fair; organize 7 renowned domestic exhibitions such as CIIF, and collaborate with local governments to organize more than 20 professional shows such as China Yiwu International Manufacturing Equipment EXPO in China.

提供信息服务

Offering Information Services



提供《中国机电经贸》会刊、《机电快讯》电子刊、《优质中国供应商名录》、电子商铺和网上调查投票系统等。

Publish CCCME Journal, CCCME News Flash in electronic version and Catalogue of Quality Chinese Suppliers; operate online shops and survey & poll system.

组织企业培训

Organizing Corporate Training



组织涉及国内外经济形势分析、政策解读和外贸实务等内容的培训项目。

Arrange training courses on domestic and international economic situation analysis, policy interpretation and foreign trade practice etc.

领导成员 Leadership

会长 张钰晶
Zhang Yujing, President

副会长 王贵清、石永红、刘春
Wang Guiqing, Shi Yonghong, Liu Chun, Vice Presidents

中国建材国际工程集团有限公司
China Triumph International Engineering
Co., Ltd.(CTIEC)

哈尔滨电气国际工程有限责任公司
Harbin Electric International Engineering Co., Ltd.

副会长单位 CCCME Vice-President Companies

中国通用技术(集团)控股有限责任公司
China General Technology(Group)Holding
Co., Ltd.(Genertec)

中国冶金科工集团有限公司
China Metallurgical Group Corporation (MCC)

中国技术进出口总公司
China National Technical Import and
Export Corporation (CNTIC)

上海电气集团股份有限公司
Shanghai Electric Group Co., Ltd.
(Shanghai Electric)

中国华融资产管理股份有限公司
China Huarong Asset Management Co., Ltd.

中国交通建设股份有限公司
China Communications Construction
Company Ltd. (CCCC)

中国机械进出口(集团)有限公司
China National Machinery Import &
Export Corporation (CMC)

西安西电国际工程有限责任公司
Xi'an Electric Engineering Co., Ltd.
(Xi'an Electric)

中国机械工业集团有限公司
China National Machinery Industry
Corporation (SINOMACH)

中国电力建设集团有限公司
Power Construction Corporation of China
(POWERCHINA)

中国机械设备工程股份有限公司
China Machinery Engineering Corporation(CMEC)

中国水利电力对外公司
China International Water & Electric
Corporation (CWE)

中国东方电气集团有限公司
Dongfang Electric Corporation (DEC).

中国进出口银行
The Export-Import Bank of China(China
Eximbank)

中国航空技术国际控股有限公司
AVIC International Holding Corporation
(AVIC INTERNATIONAL)

中国仪器进出口(集团)公司
China National Instruments Import &
Export (Group) Corporation (INSTREMPLEX)

中国化学工程股份有限公司
China National Chemical Engineering Co.,
Ltd. (CNCEC)

中信建设有限责任公司
CITIC Construction Co., Ltd. (CITIC
Construction)

中国北方工业公司
China North Industries Corporation(NORINCO)

海尔集团电器产业有限公司
Haier Group Electric Appliance Industry
Co., Ltd. (HAIER)

中国中车股份有限公司
CRRC Corporation Limited (CRRC)

中国有色金属建设股份有限公司
China Nonferrous Metal Industry's Foreign
Engineering and Construction Co., Ltd. (NFC)

中钢设备有限公司
Sinosteel Equipment & Engineering Co., Ltd.
(Sinosteel MECC)

中兴通讯股份有限公司
Zhongxing Telecommunication Equipment
Corporation(ZTE)

中国葛洲坝集团股份有限公司
China Gezhouba Group Corporation (CGGC)

中国中材国际工程股份有限公司
Sinoma International Engineering Co.,
Ltd. (Sinoma Int.)

中国国际海运集装箱(集团)股份有限公司
China International Marine Containers
(Group) Ltd. (CIMC)

广州万宝集团有限公司
Guangzhou Wanbao Group Co., Ltd. (WANBAO)

副会长单位 CCCME Vice-President Companies

美的集团有限公司 Midea Group Co. Ltd. (MIDEA)	江苏苏美达集团有限公司 SUMEC Group Corporation(SUMEC)
徐州工程机械集团有限公司 Xuzhou Construction Machinery Co., Ltd. (XCMG)	宁波市慈溪进出口控股有限公司 Ningbo Cixi Import and Export Holdings Co., Ltd.
中联重科股份有限公司 Zoomlion Heavy Industry Science & Technology Development Co., Ltd. (Zoomlion)	北京中冶钢联工程技术有限责任公司 China Metallurgical Engineering & Project Corporation (MEPC)
常州天合光能有限公司 Changzhou Trina Solar Energy Co. Ltd. (Trina Solar)	中国建筑股份有限公司 China State Construction Engineering Corporation Ltd. (China Construction)
宝石新集团股份有限公司 Gemsy Holding Group Co.,Ltd.	珠海格力电器股份有限公司 Gree Electric Appliances, Inc. of Zhuhai (GREE)
特变电工股份有限公司 TBEA Co., Ltd. (TBEA)	晶澳太阳能控股有限公司 JA Solar Holdings Co., Ltd.
海信集团有限公司 Hisense Group Co., Ltd.(Hisense)	协鑫（集团）控股有限公司 Golden Concord Holdings Ltd.
安徽省技术进出口股份有限公司 Anhui Technology Imp. & Exp. Co., Ltd.	中国能源建设股份有限公司 China Energy Engineering Co., Ltd.
秘书长 刘春（兼） Liu Chun, Secretary General	副秘书长 郭奎龙 Guo Kuilong, Deputy Secretary General

工作机制 Working Mechanisms

 	亚信实业家委员会主席办公室	Chairman Office of CICA Business Council
	中俄机电商会中方秘书处	Chinese Secretariat of China-Russia Chamber of Commerce for Machinery and Electronic Products
	中意企业家委员会中方秘书处	Chinese Secretariat of China-Italy Business Forum
	中国省与美国加利福尼亚州、密西根州贸易投资合作联合工作组中方秘书处	Chinese Secretariat of China Provinces and US California, Michigan Joint Working Group on Trade and Investment Cooperation
	中芬创新企业合作委员会中方秘书处	Chinese Secretariat of China-Finland Committee for Innovative Business Cooperation
	中沙（特阿拉伯）企业家互访机制五年行动计划中方专职办公室	China's Office of China-KSA Five-year Action Plan on Mutual Business Visits
	中阿（联酋）企业家互访机制五年行动计划中方专职办公室	China's Office of China-UAE Five-year Action Plan on Mutual Business Visits
	中国机电产品非洲服务中心	Chinese Service Center of Electro-mechanical Products in Africa
	机电商会PPP促进中心	CCCME PPP Promotion center
	机电商会行业自律工作委员会	CCCME Working Committee for Industry Self-discipline
	机电商会贸易便利化工作委员会	CCCME Working Committee for Trade Facilitation
	机电商会金融工作委员会	CCCME Financial Working Committee
	机电商会台北办事处	CCCME Taipei Office

行业分会 Industry Branches

 水泥装备分会 Cement Equipment Branch	 电力装备分会 Electric Power Equipment Branch	 轻工机械分会 Light Industrial Machinery Branch	 自行车分会 Bicycles Branch
 风电装备分会 Wind Power Equipment Branch	 石油化工装备分会 Petrochemical Equipment Branch	 工农具分会 Hand Tools & Farm Implements Branch	 电工产品分会 Electrical Products Branch
 轨道交通装备分会 Rail Transportation Equipment Branch	 冶金矿产装备分会 Metallurgical & Mining Equipment Branch	 机床工具分会 Machine Tools & Tools Branch	 太阳能光伏产品分会 Solar Energy & PV Products Branch
 电子元器件分会 Electronic Components & Devices Branch	 信息产品分会 IT Products Branch	 低压电器分会 Low-voltage Appliances Branch	 航空航天产品分会 Aviation-Aerospace Products Branch
 仪器仪表分会 Instruments & Meters Branch	 视听产品分会 Audio-Video Products Branch	 船舶分会 Shipbuilding Industry Branch	 汽车分会 Automobile Branch
 家用电器分会 Household Electric Appliances Branch	 日用机械分会 Household Machinery Branch	 工程与农业机械分会 Constructional & Agricultural Machinery Branch	 机械基础件分会 Machinery Components Branch
		 平衡车分会 Balance Vehicle Products Branch	